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Sotva jsme doslavili úspěch v krajském kole soutěže Vesnice
roku 2010 a už jsou tu další přípravy a s nimi spojená práce.
Hodnotitelská komise celostátního kola soutěže k nám totiž
zavítá ve čtvrtek 2. září v 7,30 hodin a bude naší obec
"zkoumat" do půl dvanácté. Máme tak čtyři hodiny času na
prezentování, ukazování a předvádění. Doba je to dlouhá, takže
musíme využít opravdu vše, čím se můžeme v obci pochlubit.

Začátek setkání bude probíhat na sále hospody, kde si členové poroty u snídaně vyslechnou a uvidí prezentace
mateřské školy, knihovny, občanských spolků a jejich aktivit i konkrétních společenských akcí. Zároveň se
seznámí se strategií obce, jejími záměry a úspěšnými projekty. Venkovní část zahájí prohlídka MŠ a hasičské
zbrojnice s expozicí, poté se přestěhujeme na hřiště, kde budou mít svá představení děti MŠ, fotbalisté a
cvičenky aerobiku. Po návratu na náves vypukne divadelní scénka, kterou znáte z loňského roku, upravená pro
tuto příležitost pod názvem Oneš revizorem. Po ní porotce pozveme do kostela, ukážeme jim sochařská díla a
zámecký park se sekvojovci a v pavilónu ICSS jim zacvičíme jógu. Bude- li to možné z parku svezeme návštěvu
kočárem po stezce na Habrovku a poté ke studánce, kde bude program zakončeny hasičskou fontánou. A
budou- li porotci chtít, rádi s nimi poobědváme. Ostatně stejně jako s vámi, na které se těšíme při prezentaci i
po ní. Zároveň předem chceme poděkovat těm, kteří opětovně přiloží ruku k dílu a zapojí se do příprav
prezentace i těm, kteří úklidem veřejných prostranství i svých nemovitostí přispějí ke krásnému vzhledu naší
obce. A máte- li nějaký nápad pro vyšperkování našeho představení celostátní komisi, nenechte si ho pro sebe!

Na úvod

Mnohokrát jsem s někým z vás mluvil o

tom, že by bylo pěkné, ba snad i

potřebné vydávat v naší obci nějaký

novinový plátek. Hodně zpráv o obci

najdeme na internetu, ale určitě ne

všichni k němu mají přístup. A navíc- jak

se mi zdá, tištěné slovo má i v dnešní

větší váhu než to elektronické. Proto jsem

sebral odvahu a nulté číslo jsem si dovolil

sepsat. Určitě není tím, co bych Ratmírovi

přál do dalších čísel. Vždyť je napsán na

dvou stranách a vypadl z klávesnice

jednomu člověku, který navíc sedí na

obecním úřadě. Tak by to být opravdu

nemělo. Ratmír by měl být prostorem pro

všechny- aktivní i pasivní, spokojené i

nespokojené. Přeji mu, aby neměl jepičí

život, ale naopak dostatek

přispěvovatelů.

A vám přeji krásné prožití ratměřické

pouti. Viktor Liška

Sedlák Oneš se vrací domů z oslavy foto: J. Jakubka

Ratměřice jsou Vesnicí roku Středočeského kraje roku
2010, ale co bude dál?

Jak jsme naložili s 600 000 Kč za loňskou Modrou stuhu?

Dotaci MMR za úspěch v soutěži Vesnice roku 2009 zastupitelstvo obce investovalo do akce Rekonstrukce
místních komunikací v centru obce. Její první část je již realizována, pokračování nastane na konci srpna. V
rámci projektu, jehož celkové náklady jsou 780 000 Kč, budou opraveny komunikace kolem obecního úřadu,
vydlážděn vjezd do požární zbrojnice, parkoviště u přechodu pro chodce, stání pro kontejnery na tříděný odpad
a pěší stezka v úrovni komunikace propojující oba přechody v obci.



Víte, že ratměřickou pouť letos oslavíme posté?

Možná se vám tato informace nezdá správná, ale je to tak. První ratměřická pouť se totiž konala v roce 1911. Předtím
v Ratměřicích pouť nebyla, byla v obci pouze držena s poutí jankovskou na sv. Annu.

Roku 1910 koupilo obecní zastupitelstvo v čele se starostou Antonínem Kodedou (čp. 3) obraz Panny Marie
s pozlaceným rámem za 39 korun 50 halířů. Obraz byl 15. srpna 1911 na svátek Nanebevzetí Panny Marie posvěcen a
byla založena v tento den tradice ratměřické pouti, která se drží dodnes. Že měl onen zakoupený obraz zvláštní osud,
se dozvídáme z pera obecního kronikáře Josefa Pěkného. Ten popisuje rekonstrukci kostela sv. Havla v roce 1926, do
které se pustil JUDr. Vladimír Kabeš s chotí. "Když paní doktorová (jak paní Miladu Kabešovou napořád jmenujeme) si

kostel uvnitř při opravě prohlédla, nelíbily se jí některé obrazy. Také obraz Panny Marie, na který jest u nás 15. srpna

slavená pouť a nechala ho ze zdi sundati ještě se třemi jinými. Když byl obraz z kostela vzat, žádali občané faráře Karla

Pražáka v Jankově, který u nás každou třetí neděli má mši svatou, aby obraz byl v kostele ponechán, že na ten obraz

máme zasvěcenou pouť, řekl prý Františku Veselému: počkejte nějakou dobu, až paní doktorová na to zapomene. A na

další žádost prý řekl témuž Veselému a Františku Fulínovi, že paní doktorové se nelíbí barva obrazu, ale aby počkali, že

se pověsí. Zatím byl uložen na kůru v koutě na pravé straně za lavicí pro zpěváky. Pouť držíme dále bez obrazu a obrazu

se používá o Božím těle na oltář u kříže, který staví obec. "

Pan kronikář neměl manžele Kabešovi příliš v lásce, což potvrzuje i poslední konstatování tohoto zápisu: " Pan dr.

Kabeš ani jeho choť do kostela nikdy nechodí. /I Pro správnost musíme však uvést, že díky manželům Kabešovým kostel
získal roku 1926 novou vazbu ve špici věže, která byla pobita plechem a na které byl opět vztyčen kříž (byl shozený od
větru roku 1918). Dále byly opraveny vnitřní stěny, natřeny a nalakovány všechny dřevěné prvky interiéru a kostel byl
celý zvenku obílen.

ovinky z ratměřického fotbalu

Právě skončila letní fotbalová přestávka, takže je na místě podívat se, jak startují do nové sezóny členové TJ Svoboda
Ratměřice. Nejprve si však pár slov zaslouží stavební úpravy sportovního areálu. Od konce července probíhají práce
na první etapě přestavby fotbalového hřiště. Celkový projekt předpokládá výstavbu nového hřiště o parametrech 95
metrů na 65 metrů podél místní komunikace na Odlochovice s využitím jižní poloviny stávajícího hřiště. a první
etapu získala TJ Ratměřice dotaci 310 000 Kč od ČSTV v rámci programu Zelené trávníky. Celkový rozpočet je 560
000 Kč a zahrnuje hloubení terénu, jeho povrchové úpravy, úpravu podloží s drenážním systémem a osetí západní
části budoucího fotbalového hřiště. Půjde- li vše podle plánu, bude na něm slavnostní výkop proveden příští podzim.

A jaké změny nastaly ve fotbalových kádrech? Áčko stejně jako v loňském úspěšném ročníku povede Jarda Semerád a
do jeho kádru se z hostování vrátili Kuba Pospíšil a Honza Račanský. Naopak víme, že do Jankova chce odejít Václav
Vrzal. V současnosti probíhají jednání o přestupu dalších kvalitních hráčů, takže se můžeme těšit na zajímavou
sezónu. Béčko si vzal pod svá křídla Petr Maršíček, aby vedl rezervy pro první tým. U dorostu budou jako trenéři
působit Roman Vobecký, Luboš Benák a Radek Matoušek. Nově vzniklý tým mladších žáků, kteří hrají se sedmi
hráči v poli na šířku hřiště, budou trénovat Jirka Pěkný, Viktor Liška a Tomáš Bouša. Přejeme všem fotbalistům
úspěšnou sezónu a těšíme se na vaši návštěvu fotbalových zápasů.

Začala tvorba nového územního plánu (ÚP) obce

V pátek 6. srpna vás možná zaskočily mladé dívky dotěrnými otázkami na vaši spokojenost v Ratměřicích. Byly to
externí pracovnice Ateliéru M.A. A. T. z Tábora, který byl zastupitelstvem obce vybrán na zpracování nového ÚP.
Úvodní průzkumy a rozbory i sběr a digitalizace dat budou probíhat do konce října. Poté nové zastupitelstvo obce
přistoupí ke zpracováni návrhu ÚP. Čeká nás na toto téma jistě ještě veřejná debata, a proto připomínáme, že stále
máte šanci vznášet své připomínky a žádosti i diskutovat o nové podobě tohoto strategického dokumentu obce.

V mateřské škole se již připravují

Je to kruté připomínat v polovině srpna začátek školního roku, ale v MŠ Ratměřice se na něj již připravují. Na 21
zapsaných dětí se od 1. září těší paní učitelky Alena Benáková a Eva Semerádová spolu s novou paní uklízečkou
Věrou Brožovou. Přesto přejeme všem nejen dětem: Hezký zbytek prázdnin!


